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Merkendeskundige en business strateeg Paul Moers geeft zijn kijk op de hype. Ze raken onze 
maakbare wereld recht in het hart. Zijn afslankmedicijnen dé oplossing voor obesitas, of bieden 
ze alleen maar een snelle uitweg uit een moeras van ongezond eten waarin we ons 
gemanoeuvreerd hebben zonder er nog uit te kunnen klimmen? 

 

We leven in een extreem maakbare wereld. Zijn je lippen niet vol genoeg dan laat je ze opvullen. 
Beginnen je oogleden te hangen dan laat je ze gewoon optrekken bij de plastisch chirurg. Heb je 
geen zin meer in een bril dan laat je toch gewoon je ogen laseren of er zelfs nieuwe lenzen 
inzetten. Het zijn slechts een paar voorbeelden van de vele mogelijkheden. 
 
We zijn tegenwoordig dus tot extreem veel in staat om al dan niet in onze ogen vervelende 
tekortkomingen op te lossen. Klinieken hebben er hun handen vol aan en we gaan hier steeds 
verder in, zeker aangestuurd door al dan niet opgedrongen schoonheidsidealen. Dit alles wordt 
natuurlijk keihard commercieel uitgebuit. 
 
Gebrek aan discipline 
De tekortkomingen waar je zelf niets aan kunt doen en die je wilt oplossen, vallen zeker te 
begrijpen. Het wordt echter een stuk lastiger als je die tekortkomingen zelf veroorzaakt door 
bijvoorbeeld een gebrek aan discipline of kennis. Zo is obesitas nu een van de grootste 
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gezondheidsproblemen in de Westerse maatschappij geworden. Obesitas wordt vooral 
veroorzaakt door onze ongebreidelde eetlust en het volop verkrijgbaar zijn van ongezond voedsel 
tegen uiterst lage prijzen. Die verleidingen kunnen blijkbaar veel mensen niet weerstaan. Dit 
heeft vaak tot gevolg dat men zeer ontevreden is over het eigen lichaam door het ontstane 
overgewicht. 
 
 

Zolang de kassa rinkelt, maakt het hen allemaal niet uit! 

 

Advies influencers 

Op advies van Influencers proberen ze je tegenwoordig via sociale mediakanalen zoals TikTok 
allerlei middelen aan te praten om of gezonder te leven of de gevolgen van ongezond leven te 
beperken. Steeds vaker zitten hier ook medicijnen bij. Vergeten wordt echter dat deze 
influencers allemaal een commercieel belang hebben. Dat betekent dat er op geen enkele 
manier echte kennis aanwezig is over de mogelijke gevaren of gevolgen. Zolang de kassa rinkelt, 
maakt het hen allemaal niet uit. 
 
Daarnaast zie je dat bekende mensen hun verhalen delen en ook dat krijgt meteen grote 
navolging. Elon Musk is daar een recent voorbeeld van. Toen hij in 2023 liet vallen dat hij veel 
baat heeft gehad van het medicijn Ozempic van Novo Nordisk bij zijn poging om af te vallen, 
leidde dat meteen tot een enorme vraag naar het middel. Toen vervolgens Kim Kardashian met 
hetzelfde verhaal kwam, was het hek helemaal van de dam. De business bij Nova Nordisk ging 
door het dak en het is nu zelfs de grootste firma in Europa. De vraag was niet bij te houden. 
Inmiddels heeft Novo Nordisk aangekondigd om voor $4,1 miljard een nieuwe fabriek voor de 
productie van dit middel te bouwen in de Amerikaanse staat North Carolina. 
 
 

Ik ben bang dat we hier te maken hebben met het doorslaan van een 
decadente maatschappij    

 

Run op afslankmiddelen 
Ozempic was echter oorspronkelijk bedoeld voor mensen met diabetes. Door toeval kwam men 
erachter dat de bijwerking van het middel hele positieve gevolgen had voor de eetlust en 
daarmee het lichaamsgewicht. Wat er gebeurde, was dat door de extra vraag veel van de 
patiënten het middel niet meer konden krijgen en daadwerkelijk in de problemen kwamen. Ik 
ben bang dat we hier te maken hebben met het doorslaan van een decadente maatschappij. 
Mensen die slechts een paar kilo wilden afvallen, gingen dit zeer kostbare middel al gebruiken. 
Uiteraard ontstond er vervolgens een run op alternatieve medicijnen die ook ingezet konden 
worden tegen obesitas en die tegenwoordig in veel gevallen ook vergoed worden door de 
verzekeraar zoals bijvoorbeeld Saxenda en Mysimba. 

 
 



Maakbare wereld 
Het probleem is hier echter weer het willen leven in een maakbare wereld zonder daar zelf veel 
voor te hoeven doen. Medicijnen zoals Ozempic en het nog nieuwere Wegovy zijn in feite alleen 
een goed hulpmiddel voor mensen die aan een ernstige vorm van obesitas leiden zonder dat ze 
daar veel aan kunnen doen. Voor deze mensen is het dan ook een echte ziekte. Obesitas is op 
zichzelf een uitvloeisel van een oververwende maatschappij waarin mensen de controle over 
zichzelf hebben verloren. In dit geval zijn medicijnen natuurlijk niet de oplossing, maar een 
verandering van leefstijl. 
 
Dat laatste blijkt voor veel mensen teveel gevraagd en zij grijpen naar de meest makkelijke 
oplossing: een medicijn. Dit is een totaal verkeerde ontwikkeling waarmee we heel voorzichtig 
dienen te zijn. Ten eerste ontneem je hiermee mensen de noodzaak om zelf verantwoordelijk te 
zijn voor hun gezondheid, en ten tweede zadel je verzekeringsmaatschappijen op met enorme 
kostenstijgingen omdat deze afslankmedicijnen bijzonder duur zijn. Die kosten worden dan weer 
doorberekend aan alle verzekereden met als gevolg verdere premiestijgingen. We moeten vooral 
niet ontwikkelen richting een maatschappij die de eigen verantwoordelijkheid steeds minder 
serieus neemt. Ten derde is het zo dat de verbinding tussen hersenen en darmen zodanig is dat 
zonder levensstijlverandering, het lichaam na het gebruik van dit medicijn gewoon weer opnieuw 
behoefte krijgt aan meer eten. Er ontstaan dan een jojo-effect en je bent niets opgeschoten. 
 

Dit is een totaal verkeerde ontwikkeling waarmee we heel voorzichtig 
dienen te zijn! 

 
Zelf werken 
Afslankmedicijnen kunnen wel degelijk een geweldig medicijn zijn voor echte obesitaspatiënten, 
maar ze zijn in mijn ogen niet bedoeld om ons eigen gebrek aan een gezonde levensstijl op te 
lossen. Dat strakke lijf moeten we echt zelf doen. We moeten echt af van het idee dat alles 
maakbaar is in ons leven. Soms moeten we de consequenties dragen van onze eigen 
misstappen en ons inspannen om die betere levensstijl te ontwikkelen, ook al kan dat een 
gigantische inspanning kosten! 

 

Paul Moers 

 


